

Гуманитарный проект отделения социальной реабилитации, абилитации инвалидов ГУ «Территориальный центр социального обслуживания населения Ленинского района г. Бреста» ищет спонсоров



Фото носит демонстрационный характер

(<https://tiflocentre.ru/montaj/dostupnyi-sad.php#photo>)

Цель проекта: Повышение качества предоставляемых социальных услуг инвалидам, посещающим отделение социальной реабилитации, абилитации инвалидов ГУ «ТЦСОН Ленинского района г. Бреста» на постоянной основе

1. Наименование проекта: «Территория заботы»
2. Срок реализации проекта: 12 месяцев
3. Организация-заявитель, предлагающая проект: ГУ «Территориальный центр социального обслуживания населения Ленинского района г. Бреста»
4. Цель проекта: Укрепление здоровья и социальная реабилитация инвалидов, посещающих отделение социальной реабилитации, абилитации инвалидов ГУ «ТЦСОН Ленинского района г. Бреста» на постоянной основе. В отделении социальной реабилитации, абилитации инвалидов социальные услуги получают 96 человек. Все получатели услуг (клиенты) отделения - жители Ленинского района города Бреста, и из-за сложившейся стигматизации им крайне тяжело находиться в общественных местах на улице. Обустройство дворовой территории, прилегающей к отделению, позволит снизить данную потребность, а в некоторых случаях полностью избавиться от нее. В отделении реализуются мероприятия по социальной реабилитации людей с

инвалидностью через организацию кружковой работы. Люди с инвалидностью принимают активное участие в фестивалях творчества.

После активной кружковой деятельности, в том числе физкультурно-оздоровительной, необходимо предоставить возможность полноценного отдыха клиентам отделения. Проектом предусмотрено создание рекреационной зоны. Запланировано также обустройство доступной среды с учетом комплексного подхода для инвалидов-колясочников, инвалидов по зрению. Для организации активного отдыха необходимо наличие спортивной площадки, оборудованной спортивными тренажерами.

Использование гарденотерапии, как особого направления, для психосоциальной и трудовой реабилитации при помощи приобщения людей с инвалидностью к работе с растениями, предполагает наличие теплицы, источника питьевой воды.

Все это даст возможность восстановления здоровья, поддержания физической активности и формы, повышения их уровня адаптации и включенности в социальную жизнь общества, развития творческих способностей для данной категории граждан. Проект направлен на людей с инвалидностью, их социальную реабилитацию и интеграцию.

5. Задачи, планируемые к выполнению в рамках реализации проекта:

- Оснащение площадки/зоны отдыха:

Покупка необходимого оборудования:

1. Беседка, закрытая, из профилированного бруса – 1 шт;
2. Комплекс уличных тренажеров с навесом – 6 шт;
3. Теплица – 1 шт;
4. Вертикальные грядки – 2 шт;
5. Грядка модульная – 1 шт;
6. Семена лекарственных трав – 20 шт;
7. Инклюзивная грядка – 1 шт;
8. Декорированный источник питьевой воды – 1 шт;
9. Лавочки – 2 шт;
10. Фитолампы для теплицы – 8 шт;
11. Стеллажи для хранения инвентаря и трав – 5 шт;
12. Мебель садовая для беседки – 1 комплект.

- Создание доступной среды и обустройство площадки;
- Улучшение психического и физического состояния людей с инвалидностью;
- Увеличение количества клиентов, посещающих отделение на постоянной основе;
- Организация для людей с инвалидностью качественного и доступного досуга в условиях города.

6. Целевая группа: Не менее 50 человек (мужчин и женщин) с инвалидностью из числа получателей услуг отделения социальной реабилитации, абилитации инвалидов ГУ «Территориальный центр социального обслуживания населения Ленинского района г. Бреста»

7. Краткое описание мероприятий в рамках проекта:

- Закупка необходимого оборудования (не менее 1-го месяца);
- Подготовка территории: подготовка территории, создание доступной среды, проведение необходимых коммуникаций (не менее 2-х месяцев);
- Монтаж закупленного оборудования и наладка (не менее 2 месяцев);

• Организации качественного и доступного досуга получателям социальных услуг ГУ «Территориальный центр социального обслуживания населения Ленинского района г. Бреста» в условиях города.	
8. Общий объем финансирования (в долларах США): 50.000	
Источник финансирования	Объем финансирования (в долларах США)
Средства донора	\$ 3500 Беседка, закрытая, из профилированного бруса; \$ 10500 Комплекс уличных тренажеров с навесом; \$ 800 Теплица; \$ 400 Вертикальные грядки; \$ 150 Грядка модульная; \$ 200 Семена лекарственных трав; \$ 650 Инклюзивная грядка; \$ 5000 Декорированный источник питьевой воды; \$ 400 Лавочки; \$ 500 Фитолампы для теплицы; \$ 500 Стеллажи для хранения инвентаря и трав; \$ 1000 Мебель садовая для беседки \$ 6000 Создание доступной среды и обустройство площадки \$ 10460 Заработная плата координатора проекта, бухгалтера. \$ 40, 060 Общая сумма
Софинансирование	\$ 250 Мебель \$ 650 Оргтехника \$ 2600 Коммунальные платежи \$ 6440 Заработная плата сотрудников (инструктор по трудовой реабилитации, психолог) \$ 9940 Общая сумма
8. Место реализации проекта (область/район, город): РБ, Брестская область, Ленинский район г. Брест.	
9. Контактное лицо: инициалы, фамилия, должность, телефон, адрес электронной почты: О.В.Филипук, заведующий отделением, +375 16 2 53-98-65, эл. почта: mail@soc.by	

Будем рады сотрудничеству!

Humanitarian Project for the Disabled People's Habilitation and Rehabilitation Department of State Institution "Territorial Center for Social Services for the Population of the Leninsky District in the city of Brest"



The photo is just for a demonstrational purpose

<https://tiflocentre.ru/montaj/dostupnyi-sad.php#photo>

The goal of the project: To improve the quality of social services provided to the disabled people attending the department of social rehabilitation and habilitation of the disabled people of the State Institution "Territorial Center for Social Services for the Population of the Leninsky District in the city of Brest" on an ongoing basis.

1. Name of the project: "Territory of Care"
2. Project implementation period: 12 months
3. The applicant organization proposing the project is: State Institution "Territorial Center for Social Services for the Population of the Leninsky District in the city of Brest"
4. The goal of project is: to improve the health and social rehabilitation of individuals with disabilities who regularly attend the Department of Social Rehabilitation and Habilitation at the State Institution "Territorial Center for Social Services for the Population of the Leninsky District in the city of Brest". Ninety-six individuals receive social services at the Department of Social Rehabilitation and Habilitation. All clients of the department are residents of the Leninsky District in the city of Brest, and due to the existing stigma, it is extremely difficult for them to attend public places and to be outside. Improvements to the courtyard area adjacent to the department will help to reduce this need, and in some cases even eliminate it entirely.

The department implements social rehabilitation programs for people with disabilities through the organization of club activities. People with disabilities actively participate in art and craft festivals. After active club activities, including physical education and health training, the participants of the department must be provided with the opportunities for having a proper rest. The project provides for the creation of a recreational area. It has also been planned to arrange accessible facilities based on a comprehensive approach for wheelchair users and the visually impaired. A sports ground with exercise equipment is also required to organize active recreation.

The use of garden therapy, as a specialized approach to psychosocial and occupational rehabilitation, engages people with disabilities in plant care and as a result requires the availability of a greenhouse and a source of drinking water. All this will provide an opportunity to restore health, maintain physical activity and fitness, improve the process of adaptation and social inclusion, and develop creative abilities of this category of citizens. In general, the project is aimed at people with disabilities, their social rehabilitation, and integration.

5. Tasks planned for implementation within the framework of the project:

- sports ground/recreation area equipment:

Purchase of the necessary equipment:

1. Closed gazebo made of profiled timber – 1 unit;
2. A set of outdoor exercise machines and equipment with a sunshade – 6 units;
3. Greenhouse – 1 unit;
4. Vertical garden beds – 2 units;
5. Modular garden bed – 1 unit;
6. Medicinal herb seeds – 20 packages;
7. Inclusive garden bed – 1 unit;
8. Decorative drinking water source – 1 unit;
9. Benches – 2 units;
10. Greenhouse phytolamps – 8 units;
11. Storage shelves for the equipment and herbs – 5 units;
12. Garden furniture for the gazebo – 1 set.

- Creation of accessible environment and site development;
- Improvement of the mental and physical well-being of the people with disabilities;
- Increase of the number of clients visiting the department on a regular basis;
- Provision of high-quality and accessible leisure activities for people with disabilities in urban conditions.

6. Target group: at least 50 people (men and women) with disabilities from among the recipients of social services at the Department of Social Rehabilitation and Habilitation of the State Institution “Territorial Center for Social Services for the Population of the Leninsky District in the city of Brest”

7. Brief description of the project activities:

- Purchase of the necessary equipment (at least 1 month);
- Site preparation: creation of an accessible environment, installation of necessary utilities (at least 2 months);
- Installation and setup of the purchased equipment (at least 2 months);
- Provision of high-quality and accessible leisure activities for people with disabilities at the Department of Social Rehabilitation and Habilitation of the State Institution “Territorial Center for Social Services for the Population of the Leninsky District in the city of Brest» in urban conditions.

8. Total funding (in US dollars): 50,000.00

Source of funding	Amount of funding (in US dollars)
Donor funds	\$3,500.00 - Closed gazebo made of profiled timber; \$10,500.00 - A set of outdoor exercise machines and equipment with a sunshade; \$800.00 - Greenhouse; \$400.00 - Vertical garden beds; \$150.00 - Modular garden bed; \$200.00 - Medicinal herb seeds; \$650.00 - Inclusive garden bed; \$5,000.00 - Decorative drinking water source; \$400.00 - Benches; \$500.00 - Greenhouse phytolamps; \$500.00 - Storage shelves for the equipment and herbs; \$1,000.00 - Garden furniture for the gazebo; \$6,000.00 - Creation of accessible environment and site improvements; \$10,460.00 - Salary for the project coordinator and accountant. \$40,060.00 – Total amount
Co-financing	\$250.00 – Furniture; \$650.00 - Office equipment; \$2,600.00 – Utility bills; \$6,440.00 – Employees’ salaries (rehabilitation instructor, psychologist) \$9,940.00 – Total amount
8. Project implementation location (region/district, city): Republic of Belarus, Brest Region, Leninsky district in the city of Brest.	
9. Contact person: initials, last name, occupation, telephone number, e-mail address: O.V. Filipuk, head of the department, + 375 16 2 53-98-65, e-mail: mail@soc.by	

We will be glad to cooperate!